
                      
REPUBLIKA HRVATSKA 
SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA 
OPĆINA BOL 
 
 
Na temelju članka 87. Poslovnika Općinskog vijeća Općine Bol (“Službeni glasnik” 
Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19), Svjetlana Baković kao osoba imenovana od 
predsjednice vijeća, predlaže ovaj zapisnik sa 5/2023 sjednice općinskog Vijeća održane 
dana 7. prosinca 2023. godine, sa početkom u 18.30 sati, u uredu Općine Bol. 
 
Nazočni: Nataša Paleka Jakšić (predsjednica općinskog vijeća), Zdravko Bartulović (prvi 
potpredsjednik općinskog vijeća), Tonči Buljan, Lea Marinković, Ivan Cvitović, Irena 
Eterović,  Tihomir Marinković, Ante Selak (drugi potpredsjednik općinskog vijeća). 
 
Izočni: Jakov Okmažić. 
 
Ostali nazočni: Katarina Marčić - načelnica Općine Bol, Stipe Karmelić - pročelnik 
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol, Svjetlana Baković dipl. iur.- zapisničar, Nives 
Mošić - voditeljica računovodstva, Joško Egekher- predstavnik medija.  
 
A) Utvrđuje se kvorum, prisutno je 8 vijećnika. 
 
B) Dnevni red, predložen u materijalima, je prihvaćen JEDNOGLASNO, te glasi:  
1) Rasprava i donošenje odluke o lokalnim porezima općine Bol  
2) Rasprava i donošenje odluke o visini poreznih stopa poreza na dohodak općine Bol  
3) Rasprava o prijedlogu proračuna općine Bol za 2024. godinu i o projekciji proračuna za 
2025. i 2026. godinu (prvo čitanje).  
- Općina Bol, prijedlog proračuna 2024-2026  
- Centar za kulturu, prijedlog proračuna 2024-2026  
- Dječji vrtić, prijedlog proračuna 2024-2026  
- Knjižnica, prijedlog proračuna 2024-2026  
4) Rasprava i donošenje odluke o imenovanju članova općinskog povjerenstva za procjenu 
šteta od prirodnih nepogoda  
5) Rasprava i donošenje odluke o osnivanju Doma za starije osobe Bol.  
6) Rasprava i donošenje odluke o redu na pomorskom dobru na području općine Bol.  
7) Rasprava i donošenje odluke o izmjenama i dopunama odluke o koeficijentima za obračun 
plaće službenika i namještenika općine Bol.  
8) Rasprava i davanje suglasnosti na odluku o izmjenama i dopunama odluke o koeficijentima 
za obračun plaće u Centru za kulturu Bol. 
9) Očitovanje o pravu prvokupa podnositelja Jerka Martinića za čest. zemlj. u centru mjesta. 
 
C) Primanje na znanje zapisnika sa 4/2023 sjednice vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je konstatirala da nije zaprimljena ni 
jedna  pismena primjedba na zapisnik sa 4/2023 sjednice Općinskog vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je utvrdila da nema usmenih primjedbi 
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na zapisnik. 
Zapisnik je primljen na znanje sukladno članku 88. Poslovnika Općinskog vijeća („Službeni 
glasnik“ Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19). 
 
 
D)    Usmeno izvješće načelnice o radu općine Bol od posljednje sjednice vijeća 
Načelnica je podsjetila vijećnike da ih je na posljednjoj sjednici izvijestila kako čekamo drugo 
idejno rješenje POS stanova, s obzirom da nisu uskladile želje Općine i APN-a i prostorno 
planske odredbe za te konkretne čestice. Kazala je da smo prošli tjedan dobili to drugo 
rješenje u kojem je projektant uspio projektirati tek 6 stanova u dvije zgrade, na tri etaže – 
prizemlje, prvi i drugi kat po jedan stan, u prizemlju manji od 50 odnosno 65 m2, a na 
katovima veći od 80 odnosno 90 m2. 
Načelnica je izrazila nezadovoljstvo sa ponuđenim opcijama s obzirom da u tom slučaju za 
dvije obitelji sa liste ne bi mogle osigurati rješavanje stambenog pitanja. 
Smatra da vjerojatno postoji prostor da se dobiju dodatni kvadrati iako je svjesna da 
arhitektura i matematika nisu isto i da stan od 90 m2 nije isto što i dva od 45 m2. 
Gradnja 6 stanova u dvije zgrade bi bila izuzetno skupa gradnja, a etalonska cijena POS 
stanova je propisana na 900,00 eura i to se ne može postići niti u zgradama sa većim brojem 
stanova. Načelnica je kazala da očekuje odgovor projektanta pa će vijećnike o tome izvijestiti 
na idućoj sjednici. 
Načelnica je kazala kako nam još uvijek nisu poznati rezultati natječaja LAG-a na koji smo 
prijavili projekt preuređenja  kuhinje i praonice Dječjeg vrtića, ali i ostale opreme u ukupnom  
iznosu od 80.000,00 eura, a od čega maksimalno možemo dobiti potporu u visini 65.000 eura. 
Odmah po objavi rezultata i eventualnom dobivanju sredstava krenuti će se u realizaciju 
projekta. Do kraja godine se očekuje objava rezultata natječaja, a onda i nekoliko mjeseci za 
odobrenje od Agencije za plaćanje. Zbog toga se ti radovi planiraju u 2024. godini. 
Načelnica je upoznala nazočne kako je između dvije sjednice općinskog vijeća ishođena  
uporabna dozvola za zgradu Kina Bol na kojoj se radilo jako dugo vremena. 
Podsjetila je vijećnike da, osim što smo ishodili uporabnu dozvolu, da smo nešto ranije ove 
godine smo zgradu evidentirali u katastru, proveli ovjereni elaborat u zemljišnomu i vlasnički 
list je napokon uredan i katastarski odgovara stvarnom stanju. 
Međutim, problem je nastao jer je biljetarnica koja je ranije legalizirana, legalizirana 
odvojeno od glavne zgrade. Prema riječima pročelnika Radevenjića iz Upravnog odjela sa 
graditeljstvo pogriješilo se u tom ranijem postupku jer je biljetarnica legalizirana kao 
samostalna zgrada, a ne kao pomoćna zgrada u funkciji postojeće. Sada imamo dva 
dokumenta legalnosti, jedan za biljetarnicu (legalizacija) i jedan za glavnu zgradu (uporabna 
dozvola) i sve je legalno. Novi moment i novi problem je da ovaj projekt rekonstrukcije u 
Uredu gledaju kao da se radi o spajanju dviju zgrada koje uopće nisu spojene – iako je realno 
i jasno svima da su te „dvije“ zgrade oduvijek spojene i da je ova manja oduvijek bila u 
funkciji veće. Međutim oni gledaju isključivo u dokumente i nije izgledno da su voljni 
pomoći pronaći rješenje iako priznaju da su oni ranije pogriješili. 
Predlažu kao jedino rješenje ishođenje građevinske dozvole.  
S obzirom na natječaje koji se očekuju u 2024. godini htjeli smo pod svaku cijenu izbjeći 
dugotrajni postupak ishođenja građevinske dozvole i projekt je na taj način i pripreman.  
Načelnica je kazala kako idući tjedan ima sastanak na ovu temu u Županijskom odjelu sa 
pročelnikom Radevenjićem pa ćemo još jednom vidjeti koje su nam opcije preostale.  
Načelnica je istaknula da je završena provedba i da su odobrena sredstva za raniji natječaj 
Ministarstva kulture, a predana je prijava i za ovogodišnji natječaj za nabavu opreme za ljetnu 
terasu u vrijednosti 30 tisuća eura. 
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Načelnica je kazala da su, po usklađivanju sa konzervatorima, zatraženi javnopravni uvjeti za 
uređenje ulica Ante Radića i puteva u Murvici.  Istaknula je kako je, s obzirom na dobivene 
uvjete, potrebno uz projekt uređenja partera napraviti i izvedbeni projekt sa troškovnikom 
fekalne kanalizacije, vodoopskrbe, oborinske odvodnje, javne rasvjete. Trenutno smo u fazi 
javne nabave. 
Načelnica je rekla kako smo prvi put ove godine Dan sjećanja na žrtve Vukovara obilježili u 
uređenoj Vukovarskoj ulici, te da je ona prošli tjedan kompletno dovršena. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da smo dobili nalog konzervatora da proširimo područje 
arheoloških istraživanja na područje cijelog šematorija od 350 m2. U tijeku je javna nabava za 
izvođenje tih radova procijenjene vrijednosti 50.000,00 eura.   
Istaknula je da desetljeće ili desetljeća stara ideja o uređenju tog trga bila planirana za 
realizaciju ove godine, međutim s obzirom na prvotne uvjete konzervatora, a sada i dodatne, 
izrazila nadu  da će projekt popločenja šematorija ispred Dominikanskog samostana biti 
realiziran u 2024. godini. 
Načelnica je izvijestila vijećnike kako smo u fazi pred priprema za natječaj ITP-a za otoke na 
koji planiramo aplicirati projekt gradnje Doma DVD-a. U međuvremenu je usvojena 
Teritorijalna strategija  na županijskoj skupštini kao preduvjet donošenja odluke o 
financiranju, a kasnije i raspisivanje natječaja koje očekujemo u prvom kvartalu 2024. godine  
Načelnica je kazala kako su dovršeni projekti sa troškovnicima ulice Ivana Mažuranića i ulice 
Domovinskog rata kojima se rješava problema oborinske odvodnje na tom području. Sredstva 
za realizaciju ovih projekata su predviđena proračunom za 2024. godinu. 
Načelnica je kazala da je projekt sanacije prometnice Hrvatskih domobrana nešto 
kompleksniji, kako izvedbeno tako i dokumentacijom.  
Naime, dobiveni su uvjeti javnopravnih tijela  i dalje slijedi izrada glavnog i izvedbenog 
projekta s troškovnikom. S obzirom da se na početku planiranog zahvata prije nekog vremena 
pojavilo klizište preporuka struke je da se projektnom dokumentaciju obradi i klizište kako ne 
bi došlo do ponovne aktivacije. To podrazumijeva  i laboratorijska ispitivanja i geotehnički 
elaborat. 
Vezano uz izgradnju novog groblja, načelnica je kazala da je između dvije sjednice vijeća 
završena javna nabava i odabran je najpovoljniji izvođač za izvođenje prve faze groblja. 
Ranije ovog tjedna potpisan je ugovor sa izvođačem Obrtom Bilić u vrijednosti 532.240,78 
eura bez PDV, što u konačnici iznosi preko 665.000,00 eura. Načelnica je kazala kako bi 
radovi trebali započeti kroz prosinac, a završiti do lipnja. 
Vezano uz II. fazu gradnje groblja, načelnica je kazala da su dobiveni uvjeti javnopravnih 
tijela i da sada slijedi predaja projekta za dobivanje građevinske dozvole. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da se imovinsko pravna pitanja na česticama koja 
obuhvaćaju Dom kulture se i dalje rješavaju. Istaknula je da je ostalo  sporno vlasništvo  
čestice od 26 m2, te da je ta čestica u zemljišnim knjigama upisana kao vlasništvo obitelji 
Kraljević. Napravljena je nova procjena vrijednosti te nekretnine te ona iznosi oko 9.000,00 
eura.  
Načelnica je kazala da smo zbog tih kvadrata u pat poziciji i nije izgledno da će taj problem  
skoro riješiti jer nema interesa formalnih vlasnika da nam prodaju tu nekretninu.  
Istaknula je kako je u proteklom razdoblju pokrenut pojedinačni ispravni postupak te da je  
naš zahtjev je odbijen te da sada preostaje pokrenuti tužbu s obzirom da se smatramo stvarnim 
vlasnicima ove nekretnine, između ostalog i zbog mirnog i poštenog posjeda od 120 godina. 
Načelnica je kazala da i dalje nudimo obitelji Kraljević taj procijenjeni iznos kako bi izbjegli 
sudski proces i daljnji gubitak vremena. 
Kazala je da sada treba hitno riješiti problem curenja krova te da smo zbog toga smo naručili 
projekt uređenja krova sa troškovnikom i finaliziramo detalje prije početka postupka javne 
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nabave. Istaknula je kako je ishođena je suglasnost konzervatora na projekt uređenja krova 
Doma kulture.   
Načelnica je upoznala vijećnike sa turističkim pokazateljima za 2023. godinu. 
Istaknula je da je u 2023. godini nakon odrađenih 11 mjeseci, ukupno  ostvareno nešto preko 
570.000 noćenja, što je oko 7% više nego 2022. godine odnosno nekih 40 - tak tisuća noćenja 
više. Srpanj i kolovoz bili na razini lanjskog, dok je rast ostvaren u svim ostalim mjesecima. 
Po kategorijama smještaja primjećuje se da je privatni smještaj u padu od 4%, dok su sve 
ostale kategorije smještaja rasle od 2 do 22%. 
Od naših emitivnih tržišta najbrojniji su bili Nijemci, Austrijanci, gosti iz Velike Britanije, 
Slovenije, Italije, Švedske itd. Domaći gosti su po broju ostvarenih noćenja drugi po redu. 
Načelnica je upoznala vijećnike da su u Osnovnoj školi  završeni radovi na osposobljavanju  
dodatne učionice,  te da od prošlog mjeseca sva djeca idu u jednu smjenu.  
Načelnica je istaknula da se sve to zajednički odradilo na inicijativu roditelja, posebno par 
roditelja koji su i svoje stručno znanje pa i volonterski dali na raspolaganje, te uz suradnju 
općine koja je to financijski podržala i škole. Načelnica smatra de je time učinjena velika 
stvar za djecu i roditelje. 
Načelnica je upoznala nazočne da je u tijeku natječaj za pročelnika Jedinstvenog upravnog 
odjela Općine Bol, te da idući tjedan slijedi testiranje kandidata. 
Također je upoznala vijećnike da je objavljen natječaj za komunalno-pomorskog redara, te da 
se trenutno zaprimaju prijave za to radno mjesto. 
 
E)    Vijećnička pitanja, prijedlozi i pohvale 
Vijećnik Tihomir Marinković je pitao načelnicu koliko novca trenutno ima na računu općine 
Bol. 
Načelnica je kazala da na današnji dan na računu općine ima 2.176.649,00 eura. 
Tihomir Marinković je kazao kako je stopa inflacije u 2022. godini iznosila 13%, dok je ove 
godine stopa inflacije 8 %. Zbog toga je pitao koliko je novca „isparilo“ zbog neaktivnosti 
ove vlasti i tko će nadomjestiti ta sredstva.  
Istaknuo je da smo u obje promatrane godine 2022. i 2023. izgubili više od 2.200.000,00 kuna 
što iznosi cca 300.00,00 eura, što je vrijednost dostatna za izgradnju DVD-a u betonskoj 
izvedbi. 
Katarina Marčić je kazala da u trenutku preuzimanja vlasti na računu općine nije bili nikakvih 
sredstava, a ni projekata koji su čekali realizaciju. Istaknula je da je trebalo dosta vremena da 
se naprave razni projekti, a tek sada i u narednim godinama se planira realizacija tih projekta.  
Tihomir Marinković je kazao da je prema izvješću Eurostata o stopi štednje kućanstava u RH 
stopa štednje 2021. godine bila 12.1 %, a u 2022. godini tj. prošle godine stopa štednje je bila 
6,39 %, što jasno ukazuje koliko inflacija utječe na vrijednost novca, odnosno o 
obezvrjeđivanju novca. 
Zbog toga je g. Marinković pitao načelnicu vjeruje li brojevima koje je plasirala agencija 
Eurostat koja je statistički ured europske zajednice. 
Načelnica je kazala kako vjeruje službenim izvješćima Eurostata. 
Tihomir Marinković je izrazio nezadovoljstvo odgovorom na vijećničko pitanje koje mu je 
dostavio direktor KJP Grabov rat g. Siniša Soljačić.  Smatra da se u odgovoru navode podaci 
koje on nije tražio, a da  nema odgovora na postavljeno pitanje. Zbog toga poziva direktora da 
još jednom pročita vijećničko pitanje te da mu uputi odgovor na isto. 
Tihomir Marinković je pitao je li donesena odluka o izboru odabiru najpovoljnijih ponuditelja 
za obavljanje prijevoza cestovnim vlakom na području Općine Bol. 
Načelnica je kazala da se se je ona, zbog mogućeg sukob interesa,  izuzela od donošenja ove 
odluke, te da je od Povjerenstva za sprječavanje sukoba interesa zatražila mišljenje tko je 
nadležan za donošenje ove odluke umjesto nje. Odgovor Povjerenstva se još čeka. 



 
 
 

5 

Tihomir Marinković je pitao zbog čega je na radno mjesto voditelja kulturnih projekata i 
programa u knjižnici zaposlena umirovljenica. Podsjetio je na izjave iz predizborne kampanje 
u kojoj je  sadašnja vlast rado isticala da treba dati šansu za rad i djelovanje mladim ljudima. 
Katarina Marčić je kazala da su izjave vijećnika Tihomira Marinkovića vezano uz 
zapošljavanje umirovljenika  diskriminatorne.  
Istaknula je da je za to radno mjesto u knjižnici raspisan javni natječaj. Na natječaj se javila 
jedino gospođa Jadranka Nejašmić, te  je ona i izabrana i zaposlena na pola radnog vremena. 
Ante Selak je pitao da li načelnica i ostali načelnici općina na otoku traže od Državnih cesta 
da se obnovi asfalt na cesti Bol-Supetar. 
Načelnica je kazala da je ta inicijativa upućena i Državnim i županijskim cestama, ali da oni 
smatraju da se cesta dobro održava te da je u zadovoljavajućem stanju.  
Ante Selak je pitao  postoji li mogućnost da se jedan tim hitne pomoći stacionira u Bolu. 
Načelnica je kazala da za to trenutno nema izgleda, ali da se nada da će u skorijoj budućnosti i 
to biti ostvareno. 
Ante Selak je pitao u kojoj je fazi nabava novih štandova na šetnici. 
Načelnica je kazala da je održala sastanak sa projektantom, te da se sada čeka drugo rješenje 
koje će korisnicima biti prihvatljivije od prvoga. 
Ante Selak je pitao kakav je sadašnji status direktora TZO-a. 
Načelnica je kazala da je on još uvijek direktor i osoba ovlaštena za zastupanje TZO-a Bol.  
Nadalje, načelnica je rekla da će raspisati novi natječaj za izbor direktora TZ Općine Bol, 
ukoliko ministarstvo briše direktora Antu Trutanića iz upisnika osoba ovlaštenih za 
zastupanje. 
 
DNEVNI RED: 
 
POD 1) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje prijedloga odluke o 
lokalnim porezima općine Bol. 
Predloženom Odlukom utvrđuju se: lokalni porezi koji su izvori prihoda Općine Bol, visina 
poreza na potrošnju, visina poreza na kuće za odmor, visina poreza na korištenje javnih 
površina  te nadležno porezno tijelo za utvrđivanje i naplatu poreza.  
Na području Općine Bol predviđaju se slijedeći  lokalni porezi:  
1. porez na potrošnju  
2. porez na kuće za odmor  
3. porez na korištenje javnih površina    
Predloženom odlukom predviđa se stopa poreza na potrošnju u visini od od 3 % (tri posto), 
porez na kuće za odmor  bi iznosio 5 eura po kvadratnom metru korisne površine kuće za 
odmor, a porez na korištenje javnih površina   bi iznosio 10 % naknade koja se plaća za 
korištenje javne površine.  
Ovaj prijedlog odluke o lokalnim porezima je bio na javnom savjetovanju na službenim 
stranicama Općine Bol 30 dana, a tijekom internetskog savjetovanja nije zaprimljena niti 
jedna sugestija, prijedlog ili komentar zainteresiranih građana. 
Načelnica Katarina Marčić je pojasnila vijećnicima da su  porez na potrošnju  i  porez na 
korištenje javnih površina ostali na dosadašnjem nivou, dok je porez na kuće za odmor  
povećan sa 2 € na 5 €. 
Također je kazala da je Vlada zakonom ukinula prirez porezu na dohodak, te da će se  
povećanjem poreza na kuće za odmor  nadomjestiti prihodi od ukinutog prireza. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o lokalnim porezima, a donesena odluka će se  
objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
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POD 2) 
Nataša Paleka Jakšić je vijećnike upoznala sa prijedlogom odluke o visini poreznih stopa 
poreza na dohodak općine Bol. 
Predloženom odlukom utvrđuje se visina poreznih stopa poreza na dohodak Općine Bol na 
način da niža stopa poreza na dohodak iznosi 20 %,  a da viša stopa poreza na dohodak iznosi  
30 %. 
Ovaj prijedlog odluke o visini poreznih stopa poreza na dohodak općine Bol je bio na javnom 
savjetovanju na službenim stranicama Općine Bol 30 dana, a tijekom internetskog 
savjetovanja nije zaprimljena niti jedna sugestija, prijedlog ili komentar zainteresiranih 
građana. 
Načelnica je kazala da ove porezne stope u Općini Bol ostaju iste, premda je Vlada dala 
mogućnost jedinicama lokalne samouprave da ove stope i smanje i povećaju. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o visini poreznih stopa poreza na dohodak 
općine Bol, a donesena odluka će se  objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 3) 
Predsjednica Odbora za financije i proračuna Nataša Paleka Jakšić  je upoznala nazočne sa 
prijedlogom proračuna općine Bol za 2024. godinu i prijedlogom projekcije proračuna za 
2025. i 2026. godinu. 
Prihodi i rashodi za 2024. godinu su planirani u iznosu od 5.139.255,00 €. 
Prihodi i rashodi za 2025. godinu su planirani u iznosu od 4.894.255,00 €. 
Prihodi i rashodi za 2026. godinu su planirani u iznosu od 5.224.255,00  €. 
Ukupni prihodi i primici Općine Bol za 2024. godinu planirani su u iznosu od 5.139.255,00 
eura.  
Prihodi od poslovanja  
Prihodi od poslovanja Općine Bol za 2024. godinu planirani su u iznosu od 3.005.067,00 
eura, a čine ih:  
1. Prihodi od poreza planirani u iznosu od 1.391.500,00 eura, od toga porez i prirez na 
dohodak od nesamostalnog rada i drugih samostalnih djelatnosti 570.000,00 eura, porez na 
kuće za odmor 350.000,00 eura, porez na korištenje javnih površina 21.000,00 eura, porez na 
promet nekretnina 300.000,00 eura, porez na potrošnju alkoholnih i bezalkoholnih pića 
150.000,00 eura i porez na tvrtku odnosno naziv tvrtke 500,00 eura;  
2. Pomoći iz inozemstva i od subjekata unutar općeg proračuna planirane u iznosu od 
165.000,00 eura, od toga tekuće pomoći iz državnog proračuna 50.000,00 eura, tekuće 
pomoći iz županijskih proračuna 20.000,00 eura, kapitalne pomoći iz državnog proračuna 
20.000,00 eura, kapitalne pomoći iz županijskih proračuna 10.000,00 eura; kapitalne pomoći   
temeljem prijenosa EU sredstava 65.000,00 eura. 
3. Prihodi od imovine planirani u iznosu od 1.416.655,00 eura, od toga prihodi od financijske 
imovine 505,00 eura i prihodi od nefinancijske imovine 1.416.150,00 eura;  
4. Prihodi od upravnih i administrativnih pristojbi, pristojbi po posebnim propisima i naknada 
planirani u iznosu od 740.600,00 eura, od toga upravne i administrativne pristojbe 110.200,00 
eura, prihodi po posebnim propisima 30.400,00 eura i komunalni doprinosi i naknade 
600.000,00 eura;  
5. Prihodi od prodaje proizvoda i robe te pruženih usluga i prihodi od donacija planirano u 
iznosu od 14.000,00 eura, od toga prihodi od prodaje proizvoda i robe te pruženih usluga 
12.000,00 eura i donacije od pravnih i fizičkih osoba izvan općeg proračuna 2.000,00 eura;  
6. Kazne, upravne mjere i ostali prihodi planirane u iznosu od 9.000,00 eura, od toga kazne i 
upravne mjere 6.000,00 eura i ostali prihodi 3.000,00 eura.  
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Prihodi od prodaje nefinancijske imovine  
1. Prihodi od prodaje proizvedene dugotrajne imovine planirani u iznosu od 2.500,00 eura. 
Višak prihoda iz prethodnih godina planirano u iznosu od 1.400.000,00 eura. 
Ukupni rashodi i izdaci Općine Bol za 2024. godinu planirani su u iznosu od 5.139.255,00 
eura.  
Rashodi poslovanja  
Rashodi poslovanja Općine Bol za 2024. godinu planirani su u iznosu od 3.069.670,00 eura, a 
čine ih:  
1. Rashodi za zaposlene planirani u iznosu od 332.300,00 eura, od toga plaće (bruto) 
218.000,00 eura, ostali rashodi za zaposlene 12.600,00 eura i doprinosi na plaće 101.700,00 
eura;  
2. Materijalni rashodi planirani u iznosu od 1.107.270,00 eura, od toga naknade troškova 
zaposlenima 10.700,00 eura, rashodi za materijal i energiju 116.750,00 eura, rashodi za 
usluge 903.520,00 eura, naknade troškova osobama izvan radnog odnosa 20.750,00 eura i 
ostali nespomenuti rashodi poslovanja 55.550,00 eura;  
3. Financijski rashodi planirani u iznosu od 6.600,00 eura, od toga usluge banaka 3.000,00 
eura, usluge platnog prometa 650,00 eura, zatezne kamate iz poslovnih odnosa 250,00 eura i 
ostali nespomenuti financijski rashodi 2.700,00 eura;  
4. Subvencije su planirane u iznosu od 4.000,00 eura za subvencije poljoprivrednicima;  
5. Pomoći dane u inozemstvo i unutar općeg proračuna u iznosu od 1.085.000,00 eura, od 
toga tekuće pomoći državnom proračunu 20.000,00 eura, tekuće pomoći županijskim 
proračunima 340.000,00 eura, prijenosi proračunskim korisnicima iz nadležnog proračuna za 
financiranje rashoda poslovanja: općinska knjižnica "Hrvatska čitaonica" 78.000,00 eura, 
Centar za kulturu Općine Bol 222.000,00 eura i Dječji vrtić "Mali princ" 425.000,00 eura;  
6. Naknade građanima i kućanstvima na temelju osiguranja i druge naknade u iznosu 
176.000,00 eura, od toga naknade za djecu i obitelj 10.000,00 eura, naknade za bolest i 
invaliditet 60.000,00 eura, naknade za uskrsnice 20.000,00 eura, naknade za božićnice 
25.000,00 eura, stipendije i školarine 22.000,00 eura, porodiljne naknade i oprema za 
novorođenčad 20.000,00 eura, sufinanciranje radnih bilježnica za osnovnu  školu 15.000,00 
eura  i sunčane elektrane 4.000,00 eura;  
7. Ostali rashodi planirani u iznosu od 358.500,00 eura, od toga tekuće donacije 305.500,00 
eura, kapitalne donacije 10.000,00 eura i kazne, penali i naknade štete 43.000,00 eura.  
Rashodi za nabavu nefinancijske imovine  
8. Rashodi za nabavu nefinancijske imovine planirani u iznosu od 2.069.585,00 eura, a čine 
ih: rashodi za nabavu ne proizvedene dugotrajne imovine planirani u iznosu od 204.085,00 
eura i rashodi za nabavu proizvedene dugotrajne imovine planirani u iznosu od 1.865.500,00 
eura.  
Proračun za 2024. godinu je planiran realno, a ako se početkom turističke sezone utvrde 
odstupanja od plana, onda će se u lipnju trebati raditi prvi rebalans. 
Predsjednica Odbora za financije i proračun Nataša Paleka Jakšić je kazala da su članovi 
odbora  na svojoj 2/2023 sjednici donijeli zaključak kojim daju pozitivno mišljenje o 
prijedlogu proračuna općine Bol za 2024. godinu sa projekcijom prihoda i rashoda  za 2025. i 
2026. godinu. 
Nakon kraće rasprave o ovom prijedlogu proračuna, Nataša Paleka Jakšić  je pozvala 
vijećnike da eventualne amandmane na ovaj prijedlog proračuna dostave u pisanoj formi do 
12. prosinca u pisarnicu Općine Bol. 
Načelnica će razmotriti pristigle amandmane, te će na idućoj sjednici vijeća dati konačan 
prijedlog proračuna za 2024. godinu. 
 
POD 4) 
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Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je predložila imenovanje slijedećih osoba za članove 
općinskog Povjerenstva za procjenu šteta od prirodnih nepogoda Općine Bol: 
1. Zdravko Bartulović, za predsjednika  
2. Ivan Cvitović, za člana  
3. Tonči Buljan, za člana  
4. Siniša Soljačić, za člana  
5. Ante Selak, za člana  
Članovi Povjerenstva imenuju se na vrijeme od četiri godine.  
Zadaće Povjerenstva utvrđene su Zakonom o ublažavanju i uklanjanju posljedica prirodnih 
nepogoda.  
Stručne i administrativne poslove za Povjerenstvo obavlja Jedinstveni upravni odjel Općine 
Bol.  
Ako Povjerenstvo nije u mogućnosti, zbog nedostatka specifičnih stručnih znanja, procijeniti 
štetu od prirodnih nepogoda, Povjerenstvo može od županijskog povjerenstva zatražiti 
imenovanje stručnog povjerenstva na području u kojem je proglašena prirodna nepogoda. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o  imenovanju članova općinskog povjerenstva 
za procjenu šteta od prirodnih nepogoda, a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" 
Općine Bol. 
 
POD 5) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike sa prijedlogom odluke o 
osnivanju Doma za starije osobe Bol.  
Predloženom odlukom osniva se ustanova socijalne skrbi Dom za starije osobe Bol  kao javna 
ustanova za pružanje socijalnih usluga propisanih Zakonom o socijalnoj skrbi. 
Djelatnost Doma bi bilo pružanje socijalnih usluga starijim/odraslim osobama i to:  

- usluga savjetovanja,  
- usluga psihosocijalne podrške,  
- usluga pomoći u kući,  
- usluga poludnevnog i cjelodnevnog boravka i  
- usluga smještaja 

Pored pružanja socijalnih usluga djelatnost Doma bi bila:  
- usluga pratnje i  
- usluga organiziranog prijevoz 

Odlukom se predviđaju slijedeća tijela Doma:  
1. Upravno vijeće,  
2. Ravnatelj,  
3. Stručno vijeće. 
Do imenovanja ravnatelja Domom će upravljati privremeni ravnatelj. 
Dom će započeti s radom po izvršenju upisa u upisnik ustanove socijalne skrbi koje vodi 
ministarstvo nadležno za poslove socijalne skrbi, a po prethodno: pribavljenom rješenju 
nadležnog ministarstva o usklađenosti Odluke o osnivanju doma sa Zakonom o socijalnoj 
skrbi; izvršenom upisu Doma u sudski registar nadležnog Trgovačkog suda; pribavljenom 
Rješenju nadležnog odjela Splitsko-dalmatinske županije o ispunjenosti uvjeta za početak 
rada Doma, a posebno glede prostora, opreme, stručnih i drugih djelatnika.  
Dom će steći svojstvo pravne osobe činom upisa u sudski registar nadležnog trgovačkog suda. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluke o osnivanju Doma za starije osobe Bol, a 
odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
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POD 6) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke o redu na 
pomorskom dobru na području općine Bol.  
Donošenje ove odluke je zakonska obveza propisana novim Zakonom o pomorskom dobru i 
morskim lukama (“Narodne novine” broj 83/2023). 
Predloženom odlukom se propisuje:  
- Način uređenja i korištenja pomorskog dobra u općoj upotrebi za gospodarske i druge svrhe, 
- Građenje građevina koje se prema posebnim propisima grade bez građevinske dozvole i 
glavnog projekta, 
- Održavanje reda na pomorskom dobru u općoj upotrebi, 
- Održavanje čistoće i čuvanje površina pomorskog dobra u općoj upotrebi , 
- Osiguranje nesmetanog prolaska duž pomorskog dobra, 
- Mjere za provođenje mjera za održavanje reda na pomorskom dobru koje poduzima 
pomorski redar, 
- Obveze pravnih i fizičkih osoba, 
- Prekršajne odredbe, 
- Završne odredbe. 
 
Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM  glasom donijeli odluku o redu na 
pomorskom dobru na području općine Bol,  a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" 
Općine Bol. 
 
POD 7) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike prijedlogom odluke o 
izmjenama i dopunama odluke o koeficijentima za obračun plaće službenika i namještenika 
općine Bol.  
Predlaže se promjena članka 2. Odluke o koeficijentima za obračun plaće službenika i 
namještenika i to alineje 12. koja bi glasila:   
 
RADNO MJESTO  KOEFICIJENT 
SPREMAČ 1,70 

 
Navedenom izmjenom odluke o koeficijentima plaća spremačice će približno ostati ista, ali će 
se uz smanjenje radnog vremena, uskladiti visina plaće spremačice sa odredbama Zakona o 
minimalnoj plaći (NN br. 118/18, 120/21) i Uredbe o visini minimalne plaće u Republici 
Hrvatskoj. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o koeficijentima za obračun plaće službenika i 
namještenika općine Bol, a ista će biti objavljena u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 8) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike sa prijedlogom suglasnosti na 
odluku o izmjenama i dopunama odluke o koeficijentima za obračun plaće u Centru za 
kulturu Bol. 
Izmjene i dopune koeficijenata se predlažu radi usklađenja visine plaće spremačice sa 
odredbama Zakona o minimalnoj plaći (NN br. 118/18, 120/21) i Uredbe o visini minimalne 
plaće u Republici Hrvatskoj. 
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Vijećnici su JEDNOGLASNO dali suglasnost na odluku o izmjenama i dopunama odluke o 
koeficijentima za obračun plaće u Centru za kulturu Bol, a ista će biti objavljena u 
"Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 9) 
Nataša Paleka Jakšić je vijećnike upoznala sa ponudom Jerka Martinića iz Selaca kojom on 
sukladno pozitivnim zakonskim odredbama Općini Bol nudi pravo prvokupa kulturnog dobra. 
Jerko Martinić, nudi korištenje prava prvokupa nekretnine u Bolu, i to: čest. zem. 2315/3, 
čest. zem. 2333/1, čest. zem. 2333/4, čest. zgr. 509/2, čest. zgr. 508/3, čest. zgr. 509/1, sve 
k.o. Bol, po kupoprodajnoj cijeni od 160.000,00 EUR-a (slovima: sto šezdeset tisuća eura). 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o prihvaćanju ponude Jerka Martinića za 
korištenje prava prvokupa,  a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
Potpuni tijek sjednice nalazi se na tonskom zapisu, koji se sukladno članku 89. Poslovnika 
Općine Bol (“Službeni glasnik” Općine Bol br. 05/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19) čuva u uredu  
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol. 
 
Otvoreni dio sjednice je završio u 19.50 sati 
 
Zapisnik sastavila: Svjetlana Baković  
 
 

Predsjednica vijeća: 
 

Nataša Paleka Jakšić 


